
Dames, heren van de commissie  

Het is prettig dat wij van Zwembad de Brink de mogelijkheid en de kans krijgen om 

de huidige situatie omtrent het Zwembad in Zelhem uit te leggen. Zwembad de Brink 

wordt geëxploiteerd door TWS; dit betekent Team Weening Sinderen. Dit zijn René 

Weening en ikzelf.  

Wij hebben vanaf 2020 de exploitatie van de Brink in Zelhem overgenomen van de 

NLG group. Wij zijn verantwoordelijk voor het Zwembad en het onderhoud van het 

gebouw.  

Bij het exploiteren van een zwembad hoort natuurlijk een begroting. We hebben een 

begroting opgesteld waarin de kosten/baten op een eerlijke manier zijn begroot.   

Waar we in eerste instantie naar gekeken hebben zijn de kosten. Op welke wijze 

zouden we deze naar beneden kunnen krijgen? De grootste kostenpost zijn de 

energiekosten! We hebben met onze onderhoudspartij en een onafhankelijk 

adviesbureau een stappenplan opgesteld, waarin staat welke maatregelen we 

kunnen en moeten nemen om op korte termijn energie te besparen (Dit rapport ligt 

ter inzage bij ons op het zwembad). Door de maatregelen te nemen zouden we 

geld besparen om weer verder te kunnen investeren in het bedrijf op allerlei 

gebieden. Uiteindelijk met het doel door te verduurzamen een toekomstig bestendig 

Zwembad de Brink neer te zetten en te behouden.  

Helaas werd het maart 2020.. Corona!  

Dramatisch natuurlijk voor alles en iedereen. Voor het zwembad dus ook. We kregen 

te maken met bijna 2 jaar van onzekerheid. Helemaal gesloten, open tot 18.00 uur, 

alleen voor zwemlessen, dan weer dicht, alles op 1,5 meter, met en zonder 

badkleding, met coronatoegangsbewijs etc etc  

We kregen te maken met NOW 1,2,3, en 4, TOZO, TVL en andere termen waar we 

liever nooit van hadden gehoord, maar het heeft ons wel een grote steun in de rug 

gegeven om alle medewerkers aan het werk te houden en de accommodatie open 

te houden. Ondanks de bovengenoemde maatregelen hadden we onderaan de 

streep met een tekort van ruim €20.000, = te maken.   

In 2020 werd door het Rijk de SPUK regeling in het leven geroepen. Deze regeling is 

bedoeld om sportaccommodaties te ondersteunen, die in de coronaperiode een 

verlies hebben geleden. De Gemeente Bronckhorst heeft haar best gedaan om de 

Brink gebruik te kunnen laten maken van deze regeling. Het is uiteindelijk gelukt, 

zodat wij het jaar 2020 op 0 af hebben kunnen sluiten.   

De situatie over 2021 was heel anders. Er was voor het eerste half jaar een nieuwe 

SPUK regeling in het leven geroepen, waar het zwembad opnieuw een bijdrage van 

heeft gekregen. Dit ging over een bedrag van ruim € 6000,= . Vanaf juli 2021 hadden 

we nog steeds te maken met corona en alles wat erbij komt kijken, wat betreft 

beperkingen en maatregelen die we moesten nemen. Er kwam echter nog een 

probleem om de hoek kijken: de als maar stijgende energieprijzen! Het ging van € 

0,20/m3 in januari naar € 0,35/m3 in juli, € 0,43/m3 in aug naar € 1,10/m3 in 

december!!   



 

Dit was en is niet op te brengen. Wij hebben alle leden van de Brink 

(zwemleskinderen en sportende volwassenen) gevraagd om vanaf november 2021 

maandelijks een ‘energietax’ van € 2,50 per maand te betalen, totdat de 

energieprijs weer redelijk normaal zou worden. Het zegt natuurlijk heel veel, zo niet 

alles, dat 99,9 % van alle leden dit nu al 5 maanden zonder morren doen! De 

reacties in de vorm van mails, belletjes, schenkingen zijn echt hartverwarmend. Dit 

geeft ons nogmaals de bevestiging dat we in 2020 de juiste stap hebben gemaakt 

om de exploitatie over te nemen.... We zijn een Zwembad dat wordt gedragen, 

ondersteund door vele mensen.  

De vraag die wij ons ook hebben gesteld is: kunnen we alle kosten direct 

doorberekenen naar onze gasten (zoals de bakker wel kan want iedereen zal toch 

brood moeten eten) of is er nog een andere manier om de toekomst van het 

Zwembad te kunnen waarborgen?  

Dit is dus de reden waarom ik hier sta.  

De Zwembaden komen uit een tijd dat het heel normaal was dat elke plaats een 

Zwembad had.  De maatschappelijke functie van een zwembad was heel duidelijk. 

Hier is de laatste decennia een grote verandering in gekomen. De meeste 

Gemeenten hebben de Zwembaden geprivatiseerd. Zo ook in Bronckhorst. In 

andere gemeenten worden zwembaden nog gedeeltelijk ondersteund, doordat 

gemeenten nog een deel van het exploitatietekort aanvullen. Dit gebeurt in de 

gemeente Bronckhorst echter niet.  

De vraag die wij hier dan bij willen stellen is: op het moment dat de Brink 

geprivatiseerd is, eindigt de verantwoordelijkheid van de Gemeente in alle 

situaties?   

Zoals wij hiervoor al hebben aangegeven heeft de Gemeente ons aan het begin 

van de coronaperiode geholpen om verder te kunnen. Zijn de extreem hoge 

energieprijzen ook een bijzondere en onvoorziene situatie?  

Dat Zwembad de Brink een belangrijke rol speelt in het dorp Zelhem en omgeving 

hoeven we niet te bewijzen. We hoeven er zeker niet rijk van te worden maar willen 

de accommodatie wel openhouden voor zoveel mogelijk gebruikers!  

• Wij vinden zwemveiligheid en alles wat erbij komt kijken belangrijk; 

sterker nog noodzakelijk in ons waterrijk landje  

• Wij vinden dat bewegen/sporten goed is voor iedereen. Voor jong en 

oud!   

• Wij vinden dat zwemmen een 'betaalbare’ ontspanning en inspanning 

voor iedereen die dit wil doen hoort te zijn!  

Vindt de Gemeente Brockhorst dit ook?  

Op welke wijze Zwembad de Brink wil het zojuist genoemde kunnen blijven 

waarborgen?  

1. Medewerkers; deze zijn de belangrijkste pijlers van het succes van het 

zwembad. Betrokken en zeer deskundig.  



 

2. Zwemles; de kinderen komen van heinde en ver om hier zwemles te 

krijgen  

3. Schoolzwemmen; de scholen uit de ‘oude’ Gemeente Zelhem komen 

om de week naar de Brink voor de natte gym. Wij hebben dit altijd erg 

belangrijk gevonden. Het vervoer wordt door de Gemeente bekostigd. 

Verdere kosten zijn voor rekening van het Zwembad. Scholen betalen een 

bijdrage per kind voor elke les.  

4. Watertemperatuur. Gevolg hiervan is dat alle leeftijden het zwembad 

bezoeken.  

5. Veel variatie wat betreft de aquasporten en hierin veel kwaliteit en 

kwantiteit om de leden tevreden te kunnen stellen.  

6. Openingstijden van ‘s ochtends vroeg tot ‘s avonds laat.  

7. Gemoedelijk en een eerlijk verhaal  

Willen we dit allemaal opgeven omdat de energieprijzen torenhoog zijn?  

  

  

  

  

 


